
Dvě akce v Nové Pace v popředí pozornosti

...ALE S ROZDÍLNÝM PŘÍSTUPEM OD VEDENÍ MĚSTA

V regionálním tisku Nové noviny, Deníku Jičínska, ale i z Achátu se naši občané dovídají o
záměrech představitelů Nové Paky vybudovat bazén na sídlišti, v blízkosti školy……. V
kuloárech, ale i na veřejnosti se přitom nešetří kritikou na opozici, že neschválila vedení města 
vzít si na tento záměr úvěr, když mu nevyšlo získat tyto prostředky z evropských fondů. 
Domnívám se, že je třeba uvést tyto argumenty na správnou míru. Tak předně, předkládaný
projekt na tuto investici nebyl zřejmě natolik propracovaný, aby prošel dvojím rozhodovacím
řízením příslušné odborné komise v roce 2008.  A výsledek?  Z požadovaných 70 bodů bylo
splněno – 62. Kdyby to bylo, jak se říká „na hraně“,  snad by se  výsledek dal ovlivnit, ale v
takovém bodovém deficitu, už nikoliv. I nadále však vedení radnice trvá tvrdošíjně na tom, že
výstavbu bazénu zahájí,  tentokrát v roce  2010. Bude tedy zřejmě omezena či pozastavena
rekonstrukce objektů ……., opravy již tak poničených cest, omezeny finanční prostředky pro
technické i sociální služby, zvýšeny už tak vysoké nájmy za nebytové prostory malým a
středním podnikatelům, zvýšeny poplatky  našim zahrádkářům – jenom proto, aby bylo
uspokojeno ego několika lidí z vedení města a postaven bazén  - v jeho skromnější podobě -
řádově za 100 až 150 milionů korun. 

Chápu, že oslovení lidé v anketě Deníku Jičínska, jeho komerční straně, kdy reagovali na
otázku zda jim chybí bazén v Pace,  odpovídali vesměs pozitivně. Mně chybí také a věřím, že i
řadě našich občanů. Ale už se jich nikdo nezeptal, kde město ze svého už dnes tak napjatého
rozpočtu sebere ročně cca 5 milionů korun na provoz tohoto zařízení. Obdobné provozní
náklady mají i bazény v okolních městech např. Hořicích, v Jičíně (7 mil. 200. tisíc korun), kdy
navíc v tomto městě musejí v současné době instalovat novou technologii na úpravu vody 
zhruba za 3 mil. korun. Jak tedy získat prostředky na jeho provoz? Přemýšlel nad tím vůbec
někdo?  Domnívám se, že sanovat je pouze ze vstupného, ať se jedná o hromadné návštěvy
škol či rodin nebo individuální, například zdejších sportovců  – je poněkud troufalé, ne – li
naivní. Zvlášť v současné době, kdy jsme v hospodářské recesi, kdy podniky omezují výrobu,
roste nezaměstnanost a lidé, většina z nás,  váží každou korunu za co vydat. Takže mít bazén
ve městě „ při ruce“ , je na jedné straně velice dobré, na druhé straně je však třeba uvažovat jak
vyjít s náklady. Chápu, že to byl jeden z taháků volebního programu, v barvě nádherně
vyvedený – ale pokud se nepletu tak ve volebním programu „Sportovci pro Novou Paku“ byl až
na 15 místě z 20 uvažovaných záměrů! Přitom změnou záměru o využití odpadního tepla ze
zimního stadionu se zřejmě Sportovci připravili o tolik potřebné body do výše zmíněného
hodnocení hodnocení.

Poněkud v ústraní pozornosti probíhá pod patronací Občanského sdružení Život bez bariér
kompletní rekonstrukce objektu bývalé hospodářské budovy v Centru Klášter (dříve areál bývalé
nemocnice). Podrobnější informace byly o něm uvedeny v květnovém vydání Achátu. Co je
však v této souvislosti pozoruhodné – oba projekty  - výstavba bazénu i zmíněná rekonstrukce
kláštera – byly v různém „pořadí“ přihlašovány s cílem získat potřebné finance z Evropských
fondů. Výsledek dopadl nakonec tak, že i po třetím kole bazén neprošel a dotaci ve výši 28 mil.
302 tisíc korun obdrželo Sdružení Život bez bariér. Stalo se tak na základě perfektně
připraveného projektu. Ten v detailním rozpisu uvádí, že celkové náklady rekonstrukce vyjdou
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na 30,5 mil. korun, kde je počítáno s dotací ze strukturálních fondů ve výši 28,3 mil. korun a cca
1,5 mil. korun, které závazně přislíbilo město Nová Paka. Další částka – téměř 700 000 korun
bude hrazena z vlastních zdrojů. Akce je realizována od května 2009 s plánovaným ukončením
v květnu 2011. Co se však nestalo. Finanční výbor a nechci spekulovat důvody proč k tomu tak
došlo – porušil rozhodnutí Zastupitelstva města z 13. února 2008, kde bylo pro toto Občanské
sdružení uvolněno z dotačního fondu města již zmíněných cca 1, 5 mil. korun na základě
získané dotace – a nezařadil tuto částku do návrhu úpravy rozpočtu pro jednání Zastupitelstva
města 15. dubna 2009, přestože to bylo závazné ujednání. Přitom bývalý areál novopacké
nemocnice byl dlouhé roky v držení okresu Jičín, následně Královéhradeckého kraje, ale
především byl vždy využíván občany Nové Paky a zdejšího regionu. Občanské sdružení Život
bez bariér si tak bude muset pomoci – snad i bez tohoto příspěvku! Přitom jaký rozsah
sociálních i doplňkových služeb poskytuje už nyní, kdy zdaleka rekonstrukce objektů není
hotova, se ví nejen v naší republice. Žel, představitelům našeho města to jaksi ušlo. Nedivme
se, vždyť se shlédli ve výstavbě bazénu…

 František Škvařil
 člen zastupitelstva města Nová Paka
 http://www.cssd-jicin.cz/view.php?id=642&submenu
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